
PROTOKÓŁ NR XXVII/2009 
z przebiegu XXVII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 25 czerwca 2009 r. 
 

 
XXVII sesja Rady Powiatu odbyła się w Sali Kolumnowej Urzędu 

Marszałkowskiego w Zielonej Górze.  
Na ogólną liczbę 21 radnych, obecnych było 18. Nieobecny był Starosta –  

Edwin Łazicki, Członek Zarządu – Ireneusz Plechan i Roman Rakowski. 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Izabella Staszak – 

Sekretarz, Edyta Dwojak – Skarbnik, Bożena Długosz – Radca Prawny, 
komendanci miejscy straży pożarnej i policji, dyrektorzy jednostek podległych 
powiatowi, burmistrzowie okolicznych miast, wójtowie gmin oraz naczelnicy 
wydziałów Starostwa Powiatowego. 

Lista obecności radnych (załącznik nr 1) oraz zaproszonych gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu nr XXVII/2009. 
 
Ad 1. 

Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego  
o godz. 12.05 otworzył XXVII sesję Rady Powiatu witając wszystkich 
zgromadzonych i zgodnie z listą obecności stwierdził kworum zdolne do 
podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek 
obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Porządek obrad 
w poniższym brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Wręczenie honorowego wyróżnienia ”Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”. 
4. Przyjęcie protokołów z XXV i XXVI Sesji Rady Powiatu. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
6. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego 

w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja o stanie dróg i realizacji remontów oraz ocena zimowego 

utrzymania dróg powiatowych. 
8. Funkcjonowanie Muzeum Archeologicznego Środkowego Nadodrza 

w Świdnicy oraz Lubuskiego Muzeum Wojskowego w Drzonowie. 
9. Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. 

 



10. Wnioski i interpelacje radnych. 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem 
św. Stanisława Biskupa w Łęgowie 48, 66-100 Babimost; 
z autopoprawką; 

2) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona Góra; 
3) zmiany w budżecie powiatu na 2009 rok; z autopoprawką; 
4) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2008-2015”; z autopoprawką; 
5) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu 

mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu Zielonogórskiego; 
6) zatwierdzenia statutu Szpitala Rehabilitacyjno-Leczniczego dla 

Dzieci SP ZOZ w Wojnowie w formie tekstu jednolitego; 
7) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego Nr XXV/202/2009 

z dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie zwiększenia dotacji celowej 
dla Gminy Bojadła; 

8) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego nr XVI/144/2009 
z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie zakresu i formy informacji 
o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zielonogórskiego za 
I. półrocze oraz przebiegu wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnych publicznych 
zakładów opieki zdrowotnej za I. półrocze; 

9) zasad wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu 
Zielonogórskiego i osób prawnych należących do powiatu; 

10) wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego; 
11) zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Sulechowie; 
12) nadania honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”; 
13) nadania honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”. 
12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania.  
14. Zamknięcie XXVII Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 
  Przewodniczący Rady powitał i przedstawił radzie gościa specjalnego – 
Krzysztofa Rzepkę, lekarza i ordynatora oddziału położniczo-ginekologicznego ze 
szpitala w Sulechowie. Gość został wyróżniony honorowym odznaczeniem 
„Zasłużony dla Powiatu”, jednak z powodu licznych obowiązków służbowych nie 
odebrał dotychczas wyróżnienia. Przewodniczący wręczył Panu Krzysztofowi 
Rzepce pamiątkowy medal oraz dyplom. Złożył gratulacje i podziękował za pracę 
na rzecz powiatu i jego mieszkańców. 

 



Ad 4.  
Do protokołów z XXV i XXVI sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag 

i pytań. Protokół poddany pod głosowanie Rada przyjęła 18 głosami „ZA”.  
 

Ad 5. 
Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie ze swojej działalności 

w okresie międzysesyjnym. W okresie od 24 kwietnia 2009r. do 24 czerwca 2009r. 
brał udział w sesji „nadzwyczajnej” 15 czerwca, uczestniczył w 10 posiedzeniach 
Zarządu Powiatu oraz 3 spotkaniach Komisji Rady, ponadto 10-krotnie pełnił 
dyżur w Biurze Rady. Przewodniczący reprezentował Radę Powiatu i uczestniczył 
w wydarzeniach: 

• 24 kwietnia Przewodniczący był na posiedzeniu Zarządu Lubuskiego 
Forum Przewodniczących Rad; 

• 24 kwietnia wziął udział w sesji Rady Gminy Zielona Góra; 
• 27 kwietnia w Sulechowie odbyło się spotkanie z Panią Wojewodą, 

Heleną Hatką; 
• 2 maja uczestniczył w Gminnym Dniu Strażaka w Jarogniewicach; 
• 3 maja miała miejsce msza w konkatedrze połączona ze złożeniem 

kwiatów przy obelisku z okazji święta uchwalenia Konstytucji 
3 Maja; 

• 8 maja odbyło się złożenie wieńca przy pomniku Bohaterów 
Westerplatte z okazji obchodów zakończenia II wojny światowej; 

• 11 maja Przewodniczący wziął udział w Powiatowym Dniu Strażaka 
w Sulechowie; 

• 15 maja wspólnie z Janiną Kałużą, Brygidą Wróblewską, Michałem 
Bandziakiem i Lechem Czurą uczestniczył w otwarciu Klubu Parasol; 

• 16 maja w Gorzowie Wlkp. odbył się Wojewódzki Dzień Strażaka; 
tego samego dnia w Drzonowie miała miejsce „Noc Muzeów”; 

• 19-20 maja Przewodniczący uczestniczył w szkoleniu w Sławie dla 
Przewodniczących Rad i członków Lubuskiego Forum 
Przewodniczących Samorządów Terytorialnych; 

• 24 maja miały miejsce Powiatowe Zawody Sportowo-Pożarnicze 
w Kaczenicach, na których był wraz z radnym Andrzejem 
Bawłowiczem;  

• 30-31 maja odbyło się Ogólnopolskie spotkanie Sołtysów 
i Samorządowców w Licheniu; 

• 4 czerwca Przewodniczący był gościem na Olimpiadzie Sportowej 
w Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie; 

• 14 czerwca miał miejsce festyn „Bezpieczne Wakacje” w Przytoku, 
w którym Przewodniczący uczestniczył; 

 



• 15 czerwca wziął udział w szkoleniu dla Przewodniczących Komisji 
Rewizyjnych zorganizowanego przez Fundację Rozwoju Demokracji 
Lokalnej; 
Tego samego dnia odbył się pogrzeb strażaka w Raculi; 

• 16 czerwca był członkiem komisji podczas konkursu na stanowisko 
dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych w Wojnowie oraz na dyrektora 
Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej; 

 
Ad 6. 
 Pod nieobecność Starosty sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu 
w okresie międzysesyjnym złożył Wicestarosta. Od 24 kwietnia do 25 czerwca 
Zarząd Powiatu odbył  11 posiedzeń, podjął 25 uchwał, które dotyczyły m.in. 
zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2009r.; opracowania harmonogramu 
realizacji dochodów i wydatków budżetu Powiatu na II kwartał 2009r.; 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SP ZOZ 
w Sulechowie; udzielenia dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w wysokości 5000 zł dla Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Czerwieńsku – realizacja programu edukacyjnego oraz dotacji w wysokości 
13.000 zł dla Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie na wykonanie 
termoizolacji budynku dydaktycznego i sali gimnastycznej; z środków PFOŚiGW 
udzielono dotacji w wysokości 200.000 zł dla Komendy Miejskiej Państwowej 
Straży Pożarnej w Zielonej Górze na zakup średniego samochodu ratowniczo-
gaśniczego do ograniczenia stref skażeń chemicznych; uchwały dotyczyły także 
ogłoszenia konkursów na stanowiska dyrektorów szkół i placówek prowadzonych 
przez Powiat Zielonogórski- Zespól Szkół Specjalnych w Zaborze, Zespołu Szkół 
Specjalnych w Wojnowie, Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Sulechowie. 

Ponadto Wicestarosta uczestniczył ze Starostą i członkami Zarządu 
w imprezach, naradach  m.in.: 

• brali udział w festynie sportowo-rekreacyjnym w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie; 

• 27 kwietnia w salce Starostwa odbyło się spotkanie z Wojewodą 
Lubuskim, Wójtami  i Burmistrzami z naszego Powiatu; 

• w okresie miedzy sesyjnym odbył się Powiatowy Konkurs 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w Starym Kisielinie; 

• Starostowie wzięli udział w uroczystym wręczeniu sztandaru dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Czerwieńsku; 

• wzięli udział w obchodach 1 i 3 Maja;  
• 4 maja przy udziale Ministra Pracy i Polityki Społecznej, Pani Jolanty 

Fedak odbył się Konwent Starostów; 
• w tym samym dniu powitali nowego Komendanta Miejskiej Policji, 

Pana podinspektora Mariusza Jankowskiego; 

 



• wzięli udział w uroczystości wręczenia awansów i odznaczeń 
strażakom z okazji ich święta; 

• Wicestarosta wziął udział w uroczystej sesji z okazji 10-lecia Powiatu 
Nowosolskiego; 

• 29 maja 2009r i 14 czerwca odbyła się narada z Wójtami 
i Burmistrzami m.in. dotycząca realizacji wspólnych inwestycji 
drogowych, omówieniu sytuacji związanej z bezpieczeństwem 
mieszkańców z nowym Komendantem Policji; 

• mieli zaszczyt uczestniczyć w zawodach motorowych 
w Cigacicach; 

• w omawianym okresie odbyły się Dni Województwa Lubuskiego, 
podczas których nasz Powiat również był reprezentowany; 

• Uczestniczyliśmy w otwarciu Powiatowego Ośrodka Wsparcia 
„Parasol”. 

• Wicestarosta podziękował Pani Agnieszce Szeląg za profesjonalne 
przygotowanie VII Olimpiady Mieszkańców Domów Pomocy 
Społecznej oraz Panu Włodzimierzowi Kwaśniewiczowi 
i pracownikom Muzeum za profesjonalne przygotowanie Nocy 
Muzeów; 

• Wicestarosta uczestniczył w posiedzeniu Prezydium Rady 
Kombatantów i Osób Represjonowanych Okręgu Zielonogórskiego; 

• wziął udział w spotkaniu integracyjnym w Zespole Szkół Specjalnych 
przy Szpitalu Rehabilitacyjno-Leczniczym w Wojnowie; 

• uczestniczył w plenerze malarskim „Zielone płuca ziemi” 
w Trzebiechowie oraz wystawie malarstwa Wilhelma Blanke 
w Kargowej; 

• wziął udział w zawodach strzeleckich w Zielonej Górze; 
• uczestniczył w uroczystej mszy świętej poświęconej 20. rocznicy 

koronacji obrazu Matki Boskiej Rokitniańskiej; 
• odbyła się kolejna edycja festynu Bezpieczne Wakacje w Unii 

Europejskiej – Wicestarosta podziękował Pani Ewie Tworowskiej-
Chwalibóg i pracownikom Wydziału Promocji za organizację 
imprezy; 

• Wicestarosta uczestniczył w debacie rolnej zorganizowanej przez 
Lubuską Izbę Rolniczą; 

• wspólnie ze Starosta brali udział w uroczystych zakończeniach roku 
szkolnego 2008/2009; 

• uczestniczyłem również w uroczystej Sesji Rady Powiatu 
Sulęcińskiego z okazji 10-lecia istnienia. 

 

Skarbnik przedstawiła wyniki kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Rozpoczęła się ona 17 grudnia 2008r. i trwała do 27 marca 2009r. Jej wyniki są dla 

 



starostwa pomyślne, RIO nie stwierdziła naruszeń dyscypliny finansów 
publicznych, po dwóch miesiącach wystosowała 21 zaleceń, które dotyczą 
wydziałów: Finansowego, Organizacyjnego, Geodezji i Gospodarki Gruntami oraz 
Zarządzania Projektami Europejskimi i Zamówieniami Publicznymi. 10 czerwca 
2009r. Starosta odpowiedział RIO, jej zalecenia będą oczywiście wykonywane 
(załącznik nr 3). 

Wicestarosta dodał jeszcze, że wyniki przetargów Starostwa Powiatowego 
oraz Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg opublikowane są na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego (załącznik 
nr 4). 

 
Ad 7.  
 Andrzej Bawłowicz zapytał o sytuację mostu w Łagodzie i dokumentację do 
niego. 
 Wicestarosta odpowiedział, że są postępy w tej sprawie. PZZD powołał 
eksperta, który stwierdził, że most trzeba zamknąć, na co sołtys wyraziła zgodę. 
Jest projekt ratowania mostu, jednak proces ten może potrwać dłużej, jeśli  ruszy 
program Natura 2000. Konstrukcja nośna jest w bardzo dobrym stanie, więc kwota 
1 mln zł powinna wystarczyć. 
 Informacja o stanie dróg i realizacji remontów oraz ocena zimowego 
utrzymania dróg powiatowych (załącznik nr 5) została przyjęta jednogłośnie, 18 
głosami „ZA”. 
 
Ad 8. 
 Informacje o funkcjonowaniu Lubuskiego Muzeum Wojskowego 
w Drzonowie (załącznik nr 6) oraz Muzeum Archeologicznego Środkowego 
Nadodrza w Świdnicy (załącznik nr 7) zostały przyjęte bez uwag 18 głosami „ZA”.  
 
Ad 9.  
 Informację o sytuacji SP ZOZ w Sulechowie (załącznik nr 8) i SP ZOZ 
w Wojnowie (załącznik nr 9) radni również przyjęli jednogłośnie, 18 głosami 
„ZA”. 
Ad 10. 
 Andrzej Bawłowicz wspomniał o remoncie ul. T. Kościuszki 
w Nowogrodzie Bobrz., gdzie gmina poprowadziła kanalizację. Nawierzchnię 
asfaltową zastąpiono kostką brukową. Już tworzy się lej mimo znaku zakazu 
wjazdu pojazdów o masie powyżej 3,5 tony. Należy wyegzekwować podjęcie 
kroków przez wykonawcę. 
 Michał Bandziak poruszył kilka kwestii – zapytał o termin wykonania 
przepływu wody w Słonem, zwrócił też uwagę na duże kwoty płacone 
wykonawcom dróg, którzy nie wywiązują się ze zobowiązań. Zauważył, że pnie po 
wycinanych drzewach są na tyle wysokie, że stwarzają niebezpieczeństwo. 
Podziękował Markowi Szarłacie za równiarkę skierowaną na prace w gminie 

 



Świdnica oraz zwrócił uwagę na potrzebę remontu dróg w tej gminie przed 
wrześniowymi dożynkami powiatowymi.  
 Stanisław Okopień stwierdził, że droga do Mieszkowa jest w fatalnym stanie, 
wzdłuż środka jest pęknięta, pasy drogowe są zmyte i w ogóle niewidoczne. 
 Tadeusz Cygański dodał, że niewiele lepiej wyglądają drogi do Pyrnika, 
Łąkowa, Bełcza, po niedawnych remontach nie ma tam śladu, nie wymaga to wiele 
pracy a warto uporać się z problemami na tych odcinkach. 
 Andrzej Bawłowicz zgłosił wniosek w sprawie przeanalizowania budżetu pod 
kątem możliwych oszczędności. 
 Lech Czura nawiązał do malowanych oznakowań poziomych na ulicach 
Nowogrodu Bobrzańskiego, które powinno także objąć ul. Kościuszki. Dość 
dobrym rozwiązaniem byłoby np. zastosowanie kostki brukowej w dwóch 
odcieniach. Poprosił także o zastosowanie środka chemicznego w celu 
wyniszczenia chwastów i uporządkowania terenu wzdłuż wspomnianej ulicy.  
 (Janina Kałuża opuściła posiedzenie sesji, w związku z czym od tej pory 
obecnych było 17 radnych.) 
 
Ad 11/1. 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 
pod wezwaniem św. Stanisława Biskupa w Łęgowie 48, 66-100 Babimost; 
z autopoprawką został przyjęty 16 głosami „ZA”, przy 1 głosie wstrzymującym 
Andrzeja Bawłowicza. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/207/2009 w sprawie udzielenia dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem św. Stanisława Biskupa 
w Łęgowie (załącznik nr 10). 
 
Ad 11/2. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta 
Zielona Góra Rada przyjęła jednogłośnie, 17 głosami „ZA”. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/208/2009 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Miasta Zielona Góra (załącznik nr 11). 

 
Ad 11/3. 
 Skarbnik przedstawiła projekt uchwały zmiany w budżecie powiatu na 2009 
rok z autopoprawkami. Zmiany związane były z sesją nadzwyczajną 
wprowadzającą przesunięcie kolejnego numeru sesji. Ponadto strona niemiecka 
wycofała się z 2-dniowego projektu „Bezpieczne wakacje”, kwota zarezerwowana 
na ten cel została przeksięgowana. Kwotę 82,5 tys. zł z subwencji oświatowej 
zarezerwowano na festyn strażacki w Przytoku. Zmieniły się także opłaty za 
wieczyste użytkowanie gruntów i wprowadzi się także kwotę 100 tys. zł na 
uzupełnienie ksiąg wieczystych. Wszystkie te zmiany muszą zostać naniesione do 
30 czerwca, kiedy w Regionalnej Izbie Obrachunkowej przedłożone zostanie 

 



sprawozdanie za pierwsze półrocze. Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie, 
17 głosami „ZA”, podobnie jak cały projekt uchwały – 17 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/209/2009 w sprawie zmian w budżecie 
powiatu na 2009 rok(załącznik nr 12). 
 
Ad 11/4. 
 Podczas głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany w „Planie 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” 
z autopoprawką 16 radnych głosowało „ZA”, Lech Czura „WSTRZYMAŁ SIĘ”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/210/2009 w sprawie zmiany w „Planie 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” (załącznik 
nr 13). 
 
Ad 11/5. 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu Zielonogórskiego został 
przyjęty 16 głosami „ZA” przy 1 głosie „WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/211/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu 
Zielonogórskiego (załącznik nr 14). 
 
Ad 11/6. 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Szpitala Rehabilitacyjno-
Leczniczego dla Dzieci SP ZOZ w Wojnowie w formie tekstu jednolitego Rada 
przyjęła jednomyślnie, 17 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/212/2009 w sprawie zatwierdzenia statutu 
Szpitala Rehabilitacyjno-Leczniczego dla Dzieci SP ZOZ w Wojnowie 
w formie tekstu jednolitego (załącznik nr 15). 
 
Ad 11/7. 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego 
Nr XXV/202/2009 z dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie zwiększenia dotacji 
celowej dla Gminy Bojadła radni przyjęli jednogłośnie, 17 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/213/2009 w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu Zielonogórskiego Nr XXV/202/2009 z dnia 23 kwietnia 2009r. 
w sprawie zwiększenia dotacji celowej dla Gminy Bojadła (załącznik nr 16).  
 
Ad 11/8. 
 Projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego 
nr XVI/144/2009 z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie zakresu i formy informacji 
o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zielonogórskiego za I. półrocze oraz 
przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury 

 



i samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej za I. półrocze radni 
przyjęli 17 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/214/2009 w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu Zielonogórskiego nr XVI/144/2009 z dnia 26 czerwca 2008 r. 
w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Zielonogórskiego za I. półrocze oraz przebiegu wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej za I. półrocze (załącznik nr 17). 
 
Ad 11/9. 
 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Powiatu Zielonogórskiego i osób prawnych należących do powiatu 
przyjęto 16 głosami „ZA”, przy 1 głosie „WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/215/2009 w sprawie zasad wynajmu lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Powiatu Zielonogórskiego i osób prawnych 
należących do powiatu (załącznik nr 18). 
 
Ad 11/10. 
 Wobec faktu, że temat stawek został omówiony na posiedzeniach komisji 
i radni nie zgłosili więcej pytań, projekt uchwały w sprawie wysokości stawek 
opłat za zajęcie pasa drogowego został przyjęty jednogłośnie, 17 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/216/2009 w sprawie wysokości stawek 
opłat za zajęcie pasa drogowego (załącznik nr 19). 
 
Ad 11/11. 
 Projekt uchwały dotyczący zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie radni przyjęli jednogłośnie, 
17 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/217/2009 w sprawie zatwierdzenia zmian w 
statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Sulechowie (załącznik nr 20). 
 
Ad 11/12. 
 Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla 
Powiatu Zielonogórskiego” dla Rady Sołeckiej w Starym Kramsku został przyjęty 
jednogłośnie, 17 głosami „ZA”. Wicestarosta dodał, że uroczystość wręczenia 
wyróżnienia na ręce Rady Sołeckiej, lecz dla wszystkich mieszkańców odbędzie 
się w niedzielę, 28 czerwca 2009r. o godz. 12.00. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/218/2009 w sprawie nadania honorowego 
wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego” (załącznik nr 21). 
 

 



Ad 11/13. 
 Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla 
Powiatu Zielonogórskiego” dla Ernesta Hermanna Reygersa. Wicestarosta 
powiedział, że to wyróżnienie zostanie wręczone na sierpniowej sesji Rady 
Powiatu Zielonogórskiego, która odbędzie się w szpitalu w Wojnowie. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVII/219/2009 w sprawie nadania honorowego 
wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego” (załącznik nr 22). 
  
Ad 12. 
 Wicestarosta odpowiedział Andrzejowi Bawłowiczowi na propozycję jego 
wniosku o analizę budżetu pod kątem możliwych oszczędności argumentując, że 
Skarbnik monitoruje budżet powiatu na bieżąco i to powinno wystarczyć. 
 Marek Szarłata – Etatowy Członek Zarządu odpowiedział radnemu 
odnośnie remontu dróg. Zarząd Dróg zna problem zagłębień w kostce. Prowadzona 
jest korespondencja z Urzędem Gminy w Nowogrodzie Bobrzańskim, jako 
organem odpowiedzialnym i choć urzędnicy deklarują, że się tym zajmą, to nic się 
nie dzieje. Jest możliwość naprawy drogi ze strony powiatu i obciążenia jej 
kosztami gminę. 
 Michałowi Bandziakowi odpowiedział, że jeżeli przepust się zawalił, to 
zostanie on naprawiony, Zarząd Dróg nie miał dotychczas sygnałów w tej sprawie. 
Wykonawcom zleceń zwrócono uwagę na konieczność solidnego wywiązywania 
się z umów, w przeciwnym razie powiat nie zapłaci za zlecenie. 
 Rzeczywiście prowadzona jest wycinka drzew, jednak odbywa się to zgodnie 
z planem pracy Zarządu Dróg. Pnie po wyciętych drzewach nie są tak wysokie, jak 
przedstawia to radny Bandziak, piłą nie da się ich niżej ściąć, podobnie siekierą, 
zaś frezowanie jest zbyt kosztowne (500zł). W najbliższym czasie zatrudnionych 
zostanie 6 osób w ramach robót publicznych, więc prace pójdą sprawniej. 
 W nawiązaniu do uwagi Tadeusza Cygańskiego powiedział, że remontem 
wspomnianego odcinka zajęła się firma „Budmil” Pana Ryszarda Kiferta, jest to 
sprawdzony wykonawca, ale jeśli są sygnały od radnego, to porozmawia 
z wykonawcą. 
 Na propozycję Lecha Czury odnośnie zastosowania kostki brukowej 
w różnych odcieniach w celu stworzenia znaków poziomych, odpowiedział, że 
zastosowanie takiej kostki rzeczywiście byłoby najlepsze, jednak Zarząd Dróg nie 
ma takiej na stanie a jest to drogie rozwiązanie dlatego postanowiono zastosować 
tańsze i namalować oznaczenia. Natomiast chwasty zostaną wyniszczone, choć 
teren był już raz uprzątnięty. 
 
Ad 13. 
 Brygida Wróblewska podziękowała dyrektor szpitala w Sulechowie, Beacie 
Kucuń oraz Wojciechowi Świtale za edukację osób dorosłych w zakresie 
możliwości i sposobów leczenia w Sulechowie. Dzięki uprzejmości Pani Haliny 
Szeląg zespół ratownictwa przeprowadził szkolenie, które obejmowało wykład 

 



i ćwiczenia, zaś szpitalowi w Wojnowie podziękowała za wykład o chorobach 
układu kostnego. 
 Henryk Jagoda powiedział, że 23 czerwca 2009 r. rozszerzono plan 
indykatywny. Na tej liście jest 31 projektów na kwotę 124 mln zł. Jednym z zadań 
jest wyposażenie Ochotniczych Straży Pożarnych w lekkie wozy do działań 
ratowniczych. Zapytał, które jednostki mają być w nie doposażone oraz poprosił o 
pisemną odpowiedź w tej sprawie. 
 Ponadto zwrócił uwagę na potrzebę innego ułożenia stanowisk na sali podczas 
sesji Rady Powiatu. 
 Krzysztof Sroczyński przyznał, że kwestia wozów ratowniczych dla OSP 
również go ciekawi, w związku z czym zajmie się odpowiedzią w tej sprawie. 
 Michał Bandziak poinformował o zjeździe Samorządowców i Sołtysów 
w Licheniu, który odbył się w maju. Podziękował Naczelnik Wydziału Promocji 
Powiatu za materiały promujące powiat, szczególne podziękowania skierował do 
radnego Czesława Hołołuba, który użyczył środka transportu na wyjazd.  
 Andrzej Bawłowicz wyraził żal z powodu nadal niedostatecznie starannie 
wykonywanych robót cząstkowych na drogach. Uważa, że nie należy dokonywać 
odbiorów prac, skoro nie są solidnie i należycie zrobione. 
 Wicestarosta poinformował, iż radni dodatkowo otrzymali do wiadomości 
informację „Ruch Budowlany w Powiecie Zielonogórskim” (załącznik nr 23).  
 
Ad 14.  
 Wobec wyczerpania głosów w porządku obrad oraz dyskusji 
Przewodniczący Rady Powiatu zamknął o godz. 13.55 XXVII sesję Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Protokolant       Przewodniczący 
        Rady Powiatu Zielonogórskiego  
       Jolanta Drygas     
               Krzysztof Sroczyński 

 


